
Tiberiu Andrioaiei, PSC:

"Lucrãrile de reabilitare termicã în
2016, o «gurã de oxigen» pentru

firmele de construcþii"

Reporter: Cum sunt afectate
companiile din construcþii de
întârzierea intrãrii în vigoare a pa-
chetului de legi privind achiziþiile
publice?

Tiberiu Andrioaiei: Intrarea în
vigoare a noului pachet de legi pri-
vind achiziþiile publice este deter-
minant pentru lansarea investiþii-
lor din fonduri europene. Terme-
nul de transpunere în legislaþia
româneascã a Directivei europene
era de 18 aprilie 2016. Vorbim des-
pre o întârziere formalã, caz în care
proiectele de investiþii sunt am-
ânate sau vor fi afectate de corecþii
financiare. Era absolut necesar ca
aceste legi sã intre în vigoare la ter-
men deoarece firmele din con-
strucþii aveau nevoie de front de
lucru, dar ºi pentru cã este necesa-
rã o reformã în ceea ce priveºte
"regulile jocului".

Reporter: Când estimaþi cã vor in-
tra în vigoare aceste legi importan-
te pentru sectorul construcþiilor?

Tiberiu Andrioaiei: Speram ca
termenele privind transpunerea
Directivei sã fie respectate, dar la
fel de important este ca ºi legislaþia

de sector sã fie revizuitã ºi articula-
tã cu noile prevederi privind achi-
ziþiile publice. În acest sens, FPSC a
elaborat în grupe de lucru speciali-
zate amendamente pentru legisla-
þia de bazã ºi continuã sã contribu-
ie ºi la modificarea legislaþiei de
sector. Scopul principal este acela
de a obþine o reformã realã în achi-
ziþiile publice, dar în mod special în
revigorarea domeniului construc-
þiilor.

Reporter: Care sunt ºansele de
supravieþuire pentru constructori
având în vedere cã lucrãrile pe fon-
duri europene nu vor începe prea
curând, iar statul nu pare sã fie
dornic sã porneascã lucrãrile publi-
ce? Ce oportunitãþi de dezvoltare
au aceste firme/companii în condi-
þiile date?

Tiberiu Andrioaiei: În acest mo-
ment, cu lucrãrile existente, spora-
dice de altfel, se poate vorbi doar
de supravieþuire. În lipsa unui vo-
lum rezonabil de investiþii, despre
firmele care au rãmas acum în pia-
þã se poate spune cã au învãþat
cumva lecþia rezistenþei, dar scopul
principal este acela ca firmele sã se

revigoreze, sã se recapitalizeze ºi
sã fie competitive atunci când va
apãrea volumul semnificativ de lu-
crãri. La fel de important este sã re-
facem imaginea de sector atractiv
pentru mâna de lucru competentã,
pentru cã sectorul nostru are ºi un
impact social relevant.

Reporter: Ce aºteptãri aveþi pen-
tru piaþa construcþiilor în 2016?

Tiberiu Andrioaiei: Anul 2016
nu va fi un an facil pentru cã nu au
fost lansate investiþii în mod masiv,
iar dupã lansarea apelurilor de fi-
nanþare trebuie sã mai treacã cel
puþin ºase luni pânã la contractãri.
Activitatea în acest an se bazeazã
în continuare pe micile investiþii
private, pe investiþiile în sectorul
industrial ºi comercial sau pe
creºterea lentã în domeniul rezi-
denþial. De asemenea, poate fi un
an rezonabil pentru reabilitãri ter-
mice acolo unde s-au realizat deja
proiecte tehnice în acest scop, ori
pentru lucrãri de infrastructurã
micã din fonduri naþionale. Din
perspectiva aceasta, lucrãrile de
reabilitare termicã ar putea fi în
bunã mãsurã o "gurã de oxigen"

atât pentru firmele de execuþie, cât
º i pe nt r u pr od u c ãt or i i d e
materiale.

Reporter: Care sunt riscurile la
care este expusã piaþa construcþii-
lor în 2016?

Tiberiu Andrioaiei: Printre riscu-
rile majore ar fi de amintit prelun-
girea lipsei de investiþii ºi posibile-
le dificultãþi în ceea ce priveºte
transpunerea noii legislaþii a achi-
ziþiilor publice. Aceste douã ele-
mente fiind strâns legate, riscul de
a nu lansa investiþiile sau a le deru-
la defectuos este semnificativ. Din
acest motiv, contribuim cu experþi
în grupe de lucru pentru a ne asi-
gura cã reforma legislativã în sec-
tor se realizeazã cât de repede ºi
cât de pozitiv posibil.

Reporter: Ce efecte credeþi cã va
avea legea dãrii în platã asupra
pieþei construcþiilor?

Tiberiu Andrioaiei: Este greu de
estimat în aceastã fazã ce efecte va
avea. Oricum, este cunoscut faptul
cã necesarul de locuire încã nu ºi-a
epuizat potenþialul, dar este im-
portant sã existe acea creºtere eco-
nomicã sustenabilã care sã ducã ºi
la cerere concretã.

Reporter: Care sunt direcþiile de
acþiune din acest an de pe agenda
PSC?

Tiberiu Andrioaiei: Vom derula
pe tot parcursul anului activitãþi de
prelucrare a legislaþiei de sector în
grupe de lucru ºi vom fi prezenþi în
câteva evenimente publice proprii
ºi ale altor organizatori în care vom
comunica demersurile privind
îmbunãtãþirea situaþiei sectorului.
Între acestea, la acþiunile din toam-
nã vom dezbate situaþia legislaþiei
de sector, precum ºi teme de mare
interes, precum finanþarea în con-
strucþii, situaþia forþei de muncã
sau certificarea firmelor din con-
strucþii.

Reporter: Mulþumesc!
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În lipsa unui volum rezonabil de
investiþii în domeniul construcþii-
lor, despre firmele care au rãmas
acum în piaþã se poate spune cã au
învãþat cumva lecþia rezistenþei,
considerã Tiberiu Andrioaiei, se-
cretarul general al Patronatului
Societãþilor din Construcþii (PSC).

D o m n i a s a n e - a d e c l a r a t ,
într-un interviu, cã obiectivul
principal este ca acele firme sã se
revigoreze, sã se recapitalizeze ºi
sã fie competitive atunci când va
apãrea volumul semnificativ de
lucrãri.

Din aceastã perspectivã, oficialul
PSC apreciazã cã lucrãrile de rea-
bilitare termicã ar putea fi în bunã
mãsurã o "gurã de oxigen" atât
pentru firmele de execuþie, cât ºi
pentru producãtorii de materiale,
în anul 2016.


